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665 vastaajaa

• Miehiä 519 (79 %) – osuus pelaajista 74,7 %

• Naisia 135 (20 %) – osuuspelaajista 25,3 %

• Sukupuoli ei tiedossa 7 (1 %)

SHG – tulevaisuuskysely 21.-28.1.

Ikäryhmät

• Alle 20-vuotiaat 3 (0,5 %) – osuus kaikista pelaajista noin 12 %

• 20-30-vuotiaat 47 (7,3 %) – osuus kaikista pelaajista noin 12 %

• 31-45-vuotiaat 101 (15,2 %)  - osuus kaikista pelaajista noin 19 %

• 46-60-vuotiaat 217 (32,7 %) – osuus kaikista pelaajista noin 24 % 

• 61-75-vuotiaat 233 (35,0 %) – osuus kaikista pelaajista noin 26 %

• Yli 75-vuotiaat 61 (9,2 %) – osuus kaikista pelaajista noin 7 %

Kuinka pitkään pelannut SHG:ssä

• Alle 3 vuotta 132 (20 %)

• 3-10 vuotta 183 (28 %)

• Yli 10 vuotta 345 (52 %)

Millä pelituotteella pelasi kaudella 2021

• Omalla tai perheen osakkeella 399 (60,5 %)

• SHG:n toimistolta / verkkokaupasta ostetulla 
pelioikeudelle 90 (13,7 %)

• Osakkaalta vuokratulla pelioikeudella 63 (9,6 %)

• Sarjakortilla 40 (6,0 %)

• Greenfeellä 36 (5,4 %)

• Yhteistyökentän pelipaketilla 9 (1,4 %)

• Muu 22 (3,3 %)



Golfyhteisössä arvostetaan golfia lajina ja ylläpidetään sen perinteitä
Golfyhteisö on avoin uusille tulijoille
Golfyhteisö panostaa golfosaamisen ja pelitaitojen kehittämiseen
Golfyhteisö mahdollistaa viihtymisen ja sosiaalisen kanssakäymisen
Golfyhteisö tuntuu omalta, juuri itselle sopivalta
Golfyhteisössä arvostetaan pelaajia ja osoitetaan se
Golfyhteisö kunnioittaa ympäristöä ja toimii ekologisesti kestävällä tavalla
Golfyhteisö toimii taloudellisesti kannattavasti ja pitää huolta omaisuudestaan
Golfyhteisö kehittää toimintaa ja palvelua erityisesti niitä pelaajia ajatellen, jotka kiinnittyvät yhteisöön pitkäksi ajaksi
Golfyhteisön palvelut ja toiminta on suunnattu tasapuolisesti kaiken ikäisille ja ja kaiken tasoisille pelaajille sukupuolesta riippumatta
Golfyhteisö tarjoaa mahdollisuuden osallistumiseen ja vapaaehtoistoimintaan
Golfyhteisössä panostetaan huippujen kehittämiseen ja tarjotaan mahdollisuus edetä kilpaurheilijana



Luukin kenttä kokonaispelikokemuksena
Lakiston kenttä kokonaispelikokemuksena
Kenttien päivittäinen hoitotaso kauden aikana
Klubitalojen ja piha-alueiden kunto ja viimeistely
Pukuhuoneiden ja saunojen kunto ja viimeistely
Ravintolatoiminta
Pro Shop –toiminta
Opetustoiminta
Caddiemasterien palvelu
SHG:n imago ja maine golfkenttänä
SHG:n menestys suomalaisessa kilpagolfissa
SHG:n järjestämät kisat ja tapahtumat
Osakkaille ja jäsenille tarjotut edut
Harjoitusalueet
Peliaikojen varaaminen ja saaminen
Viestinnän sisältö ja ajantasaisuus
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Tärkeys tulevaisuuden golfyhteisössä

Ei lainkaan tärkeää Jonkin verran tärkeää Tärkeää Erittäin tärkeää

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 664 vastaajaa. Kaikki vastaajat.

Vastaajat arvioivat kuinka tärkeitä listatut asiat 
ovat tulevaisuuden golfyhteisössä. Tällaisessa 
kysymyksessä vastaaja arvioi, kuinka tärkeitä 
kyseiset asiat hänelle itselleen ovat. 
Tuloksesta voidaan arvioida erityisesti asioiden 
tärkeyttä suhteessa toisiinsa mutta varsin hyvin 
myös yksittäisten asioiden absoluuttista 
merkitystä.

Taloudellisen vakauden jälkeen tärkeimpinä 
korostuvat asiat, jotka kuvastavat yhteisön 
kulttuuria ja sen kykyä huomioida pelaajat 
erilaisina yksilöinä.

Vapaaehtoistoiminta ja huipputason 
kilpaurheilu eivät luonnollisestikaan kosketa 
kuin osaa pelaajista. Siitä huolimatta niiden 
saamat, selkeästi kaikkia muita asioita 
heikommat merkitykset, on syytä ottaa 
hälytysmerkkinä, koska ne kertonevat siitä, 
että seuratoiminnan ydintavoitteista ei ole 
onnistuttu viestimään niin, että niiden merkitys 
olisi auennut jäsenistölle.

Osaamisen kehittämisen paikka listan hännillä 
johtuu siitä, että se on arvioitu muita asioita 
harvemmin ”erittäin tärkeäksi”. Tämän osalta on 
hyvä selvittää, mitä pelaajamme ajattelevat 
osaamisen kehittämisen nykyisellään 
olevan – ja mitä he toivoisivat sen olevan 
tulevaisuudessa.

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 644 vastaajaa. Kaikki vastaajat.

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 644 vastaajaa. Kaikki vastaajat.

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 664 vastaajaa. Kaikki vastaajat.
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SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 664 vastaajaa. Kaikki vastaajat.

Vastaajat saivat kahdeksan asian listan, josta 
heidän piti valita yksi, itselleen tärkein. Yhden 
tärkeimmän asian valinta ei tarkoita, että muut 
asiat eivät olisi valitsijalle tärkeitä, mutta se 
pakottaa priorisoimaan.

Peliaikojen hyvä saatavuus ja sujuva peli ilman 
odotteluja kierroksen aikana nousivat selkeästi 
tärkeimmiksi. Yli puolet, eli 57 % kaikista 
vastaajista valitsi jommankumman niistä. Se 
kertoo, että tyytyväisimmät golfarit saa, kun 
pystyy tarjoamaan riittävästi peliaikoja ja hyvin 
etenevän kentän. Molempia asioita 
voitaneen pitää ns. hygieniatekijöitä, 
joiden yleisesti ottaen oletetaan olevan 
kunnossa. Niiden nouseminen listan 
kärkipäähän kertonee erityisesti siitä, että ne 
eivät ole viime vuosina toteutuneet.

On hyvä huomata, että 43 % vastaajista valitsi 
toisin. Joko nämä vastaajat eivät ole kokeneet 
peliajan varausongelmia tai tökkiviä kierroksia 
tai heille kyseisillä asioilla ei ole niin suurta 
merkitystä. Sen sijaan he nostavat esille 
laatuun ja elämykseen liittyviä asioita.

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 664 vastaajaa. Kaikki vastaajat.

Peliajan saaminen on erityisen tärkeää 46-60-
vuotiaiden, aktiivista työ- ja perhe-elämää 
viettävien ryhmässä. Vähiten tärkeää se on yli 
75-vuotiaille.

20-30-vuotiaat ovat kyselyn tulosten perusteella 
se ryhmä, joka hakee pelikierrokselta 
erityisesti elämyksellisyyttä. Heistä peräti 
34 % pitää kenttää ympäristöineen tärkeimpänä 
asiana ja mieluisa peliseura on ikäryhmälle 
monin kerroin tärkeämpää kuin muille 
(ikäryhmä 8 %, kaikki vastaajat 3,8 %).

Mitä iäkkäämpi pelaaja on, sitä suurempi 
merkitys on hinnalla. Yli 75-vuotiaista peräti 
18,3 % nostaa sopivan hintatason tärkeimmäksi 
asiaksi. Sen sijaan kenttien viimeistely on heille 
kaikista ikäryhmistä vähiten tärkeää.

Naisten tärkeimmät asiat jakautuvat 
tasaisemmin eri asioille kuin miehillä. Naisista 
peräti 9,7 % pitää aktiivista toimintaa 
tärkeimpänä asiana. Hintataso on tärkein 8,9 
% naisista ja mieluisaa peliseuraa arvostaa 
tärkeimpänä 5,9 % naisista. Nämä kaikki ovat 
selkeästi keskiarvojen yläpuolella. Sen sijaan 
viimeistelty golfkenttä ja huoliteltu ympäristö 
ovat naisten tärkeyslistalla selkeästi keskiarvoa 
alempana, samoilla lukemilla ylin 75-vuotiaiden 
kanssa.

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 47 vastaajaa. 20-30-vuotiaat.

Nykyiset 20-30-vuotiaat edustavat 
tulevaisuuden golfareita. He ovat 
yksilölähtöisiä pelaajia, joille laji on ennen 
muuta elämyksellinen harrastus, jonka 
parissa he haluavat viihtyä yhdessä muiden 
kanssa. He toivovat, että tulevaisuuden 
golfyhteisö on avoin kaikille tulijoille. 
Porukassa on sekä nautiskelijoita että kisaajia. 
Lajiin suhtaudutaan eri tavalla kuin aiemmat 
sukupolvet ovat suhtautuneet. Siihen nähden 
lienee positiivista, että vapaaehtoistoimintaan 
suhtaudutaan samoin kuin muissakin 
ikäryhmissä.

”Nuorten aikuisten tapahtumia/kokoontumisia, 
esim löytää ikäistään peliseuraa enemmän”

”Lakiston kenttä on kiva ja klubitalolla kokki on 
6/5! ”

”Kohdeyleisön tunnistaminen ja infran 
(klubitalo, kentät, pukuhuoneet, oleskelutilat) 
kehittäminen vastaamaan sen tarpeisiin. 
Panostaminen marginaalisiin ryhmiin (”kaikille 
jotakin”) useimmiten kannattamatonta 
taloudellisesti.”

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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Tärkeys tulevaisuuden golfyhteisössä
31-45-vuotiaat

Ei lainkaan tärkeää Jonkin verran tärkeää Tärkeää Erittäin tärkeää

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 101 vastaajaa. 31-45-vuotiaat.

31-45-vuotiaiden ikäryhmällä on kaikista 
ikäryhmistä korkeimmat odotukset 
pelikierroksen sujumiseen. Kolmasosa 
heistä toivoo, että kun kentälle mennään, peli 
etenee joutuisasti. Kun eletään hektistä 
elämänvaihetta, jossa golf ei ole ainoa harrastus, 
odotuksena lienee, että pelitapahtuma on 
tehokas niin ajaltaan kuin laadultaankin.  
Hinnan merkitys on tälle ryhmälle kaikista 
ikäryhmistä pienin. Ovatko he valmiita 
maksamaan paremmista pelimahdollisuuksista? 
Tätä olisi hyvä tutkia tarkemmin.

” Mielestäni tämä osakkeenomistajuus alkaa 
mennä yli. Emme kai halua tästä seurasta 
pelkästään rikkaiden eläkeläisten osakas 
seuraa vaan ennemminkin kehittyvä 
urheiluseura, jossa myös nuoremmilla tai 
nuorilla aikuisilla on mahdollisuus päästä 
aloittamaan laji ja päästä pelaamaan ilman 
osaketta.”

”Hieman huolestuneena luin seuran 
puheenjohtajan blogia ja ajatuksia 
tasapäistämisestä. On tärkeää, että osakkaiden 
edut varsinkin peliaikojen varausten suhteen 
pidetään ainakin nykyisellä tasolla.”

”Toivon että säilyy mahdollisuus ja avoimuus 
lähteä pelaamaan myös aloittelijana ja ennalta 
tuntemattomassa seurassa.”

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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Tärkeys tulevaisuuden golfyhteisössä,
46-60-vuotiaat

Ei lainkaan tärkeää Jonkin verran tärkeää Tärkeää Erittäin tärkeää

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 217 vastaajaa. 46-60-vuotiaat.

46-60-vuotiaiden ryhmässä on itselle 
mieluisan peliajan saaminen helposti 
tärkeämpää kuin muissa ikäryhmissä. He 
viettävät aktiivista työ ja/tai perhe-elämää ja 
mahdollisuudet peliajan valitsemiseen ovat 
rajalliset. 

Ikäryhmässä korostuu nuorempia ikäryhmiä 
enemmän toive siitä, että palvelua 
kehitettäisiin nimenomaan sitoutuneille 
pelaajille – ja avoimuutta uusille ei pidetä niin 
tärkeänä. Vapaaehtoistoimintaan on kaikista 
ikäryhmistä vähiten kiinnostusta.

” Toivon että myös pelioikeuden vuokranneiden 
etua kunnolla mietitään, kun laaditaan 
sääntöjä peliaikojen varaamiseen. Viime kevät 
oli suorastaa kamala. Tuntui huijaukselta kun 
ei päässyt pelaamaan ja aiheutti hirvittävästi 
pahaa mieltä ja harmitusta.”

”Työssäkäyvänä on ollut vaikea saada 
peliaikaa iltaisin ja viikonloppuisin, jolloin on 
mahdollisuus pelata.”

” 20-30 kierrosta kesässä pelaavalle yhden 
kentän pelioikeus on ollut juuri sopiva paketti. 
2022 ei ole mielekästä maksaa 
puolitoistakertaista hintaa samasta 
harrastuksesta. ”

”Nykyään meillä on paljon iäkkäitä pelaajia, 
heidän tulisi huomioida kentällä nopeimmat 
pelaajat.”

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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Tärkeys tulevaisuuden golfyhteisössä,
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SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 233 vastaajaa. 61-75-vuotiaat.

61-75-vuotiaiden ikäryhmä edustaa monessa 
mielessä SHG:n pelaajanäkemysten 
keskiarvoa. He ovat pelaajakunnan suurin 
ikäryhmä ja tässäkin kyselyllä suurimmalla 
lukumäärällä edustettuna.

Muista ikäryhmistä he poikkeavat erityisesti 
tasapuolisuuden ja ekologisuuden toiveiden 
osalta. Ikääntyvät toivovat, ettei iästä tule estettä 
omalle pelaamiselle eikä sille myöskään aseteta 
esteitä yhtiön tai seuran taholta. Golfyhteisön ja 
kenttätoiminnan vaikutukset luonnolle näyttävät 
kiinnostavan erityisesti iäkkäämpiä SHG:läisiä. Ne 
asettuvat neljän tärkeimmän asian kärkeen 
kahdessa korkeimmassa ikäluokassa.

”Aika paljon on varattuja aikoja kaikenlaisiin 
tilaisuuksiin yms. Suljettuja aikoja ja syitä on 
vaikea löytää. .”

” Osakkaalle mahdollisuus valita vain toinen 
kenttä siis pelioikeus vain yhdelle kentälle. .”

” Jokin helppo toimintamalli osakkeen esim 
takaisinostoon kun koittaa se aika jolloin pelit on 
pelattu.”

” Sääntökoulutus uusille pelaajille ja myös miehille, 
sillä niitä ei osata tai ei haluta noudattaa, nilkoille 
lyömistä, yms. Pikakiitäjät kuriin.”

”Olisi mukava jos olisi joitain kuntoiluvälineitä 
(ulkona tai sisällä) lämmittelyä, venyttelyä jne 
varten.”

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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Tärkeys tulevaisuuden golfyhteisössä,
yli 75-vuotiaat

Ei lainkaan tärkeää Jonkin verran tärkeää Tärkeää Erittäin tärkeää

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 61 vastaajaa. Yli 75-vuotiaat.

Iäkkäin vastaajaryhmä, yli 75-vuotiaat, toivoo että 
lajin perinteitä pidetään kunniassa. Heillä 
saattaa olla huolta tulevaisuudessa, koska 
tasapuolinen eri ikäryhmien huomioimisen toive 
nousee tärkeimpien asioiden kärkeen.

Pelaamisen hinta on tälle ikäryhmälle tärkeämpi 
kuin muille ikäryhmille.

Viihtymisen ja sosiaalisuuden tarve alkaa selkeästi 
laskea 60 ikävuodesta alkaen ja yli 75-vuotiailla se 
on pienin kaikista ikäryhmistä. Tämä on hyvä 
huomioida tapahtumien järjestelyissä, tulosten 
mukaan ensisijaiset kohderyhmät olisivatkin 
työikäisessä ryhmässä. Tätä on tarpeen tutkia lisää.

” Pelioikeuden hankintamahdollisuus erikseen 
kummallekin kentille.”

” Älkää unohtakaa vanhoja jäseniä, jotka ovat 
pelanneet yli 30 vuotta SHG:ssä.”

”80 v täyttäneille edullisemmat kenttämaksut.”

” SHG:n kentille oli vaikeata päästä pelamaan
koko viime kesänä, mutta erityisesti syksyllä 
päivien lyhentyessä. Siihen nähden uusien 
osakkaiden houkuttelu on huonosti harkittu 
toimenpide. Myisimme osakkeemme pois 
mielellämme, jos vain jollekin kelpaisi edes 
ilmaiseksi.”

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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Tärkeys tulevaisuuden golfyhteisössä,
naiset

Ei lainkaan tärkeää Jonkun verran tärkeää Tärkeää Erittäin tärkeää

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 135 vastaajaa. Naiset.

Naiset profiloituvat selkeästi erilaisin 
tulevaisuustoivein kuin miehet. Kolme osa-aluetta 
on heille tärkeämpiä kuin millekään ikäryhmälle. 
Nämä ovat osaamisen kehittäminen, 
toiminnan tasapuolisuus ja ekologinen 
kestävyys. Erityisesti ekologisen kestävyyden 
tärkeys on ihan eri hehtaarilla kuin keskimäärin, 
joten sen alueelta voi löytyä uusia näkökulmia 
naisten puhuttelemiseen.

Naiset ovat olleet aktiivisia ryhmäopetuksen 
hyödyntäjiä. Näkyykö tämä positiivisena 
suhtautumisena kehittymiseen – ja voitaisiinko 
sama suunta saada muillekin opetuksen 
lisäämisellä?

Naiset ovat miehiä kiinnostuneempia 
vapaaehtoistoiminnasta. Kuinka tämän voisi 
paremmin hyödyntää seuran toiminnan 
suunnittelussa?

” Toivon että säilyy mahdollisuus ja avoimuus 
lähteä pelaamaan myös aloittelijana ja ennalta 
tuntemattomassa seurassa. Luukin matalan 
kynnyksen kenttä loistava pari Lakistolle.”

” Nuoremmille pelaajille (8-14 v.) pitäisi olla 
muutakin toimintaa kuin sitoutuminen nykyiseen 
monelle liian vaativaan junioritoimintaan.”

”Naispelaajien arvostaminen yhteisössä! Myös 
naisten sarjoja ikäryhmittäin kuten on miehillä! ”

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.
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Kyselyssä arvioitiin SHG:n nykyisiä palveluja 
ylätasolla. On huomioitavaa, että vastaukset 
kertovat siitä, millä osa-alueilla muutoksia 
parempaan halutaan nähdä. Samalla on arvotettu 
eri osa-alueiden kesken sitä, missä muutosten tarve 
on suurempi kuin toisaalla. Vastauslista ei siis ole 
esimerkiksi prioriteettilista sille, missä 
järjestyksessä asioita pitäisi parantaa – eikä se 
myöskään kerro, millä parannuksilla voisi parhaiten 
lisätä pelaajien tyytyväisyyttä.

ProShop on listalla selkeästi kärjessä. Kolmasosa 
pelaajista näkee, että ProShop-toiminnan 
kehittämiselle on suuri tarve. Koska muutostarve 
on näin suuri, on välttämätöntä selvittää tarkemmin 
pelaajien odotuksia ProShopille ja samalla sitä, 
miten odotusten mukainen palvelu vaikuttaisi 
ostohalukkuuteen.

Harjoitusalueiden nouseminen kehitystoiveiden 
kärkeen on mielenkiintoista kun samanaikaisesti 
osaamisen kehittäminen on erittäin tärkeiden 
asioiden listalla matalalla. Kertooko se omaehtoisen 
harjoitteluinnostuksen kasvusta suhteessa 
ohjattuun harjoitteluun?

Pelaajien etuihin viitataan moneen kertaan kyselyn 
avoimissa kommenteissa. Kaikki pelaajaryhmät 
toivovat nykyistä parempia etuja. Kukaan ei ole 
valmis luopumaan nykyisistä ja erityisesti osakkaat 
odottavat osakkuuden suurempaa huomioimista.

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 664 vastaajaa. Kaikki vastaajat.
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Kaikki 20-30-vuotiaat 31-45-vuotiaat 46-60-vuotiaat

61-75-vuotiaat Yli 75-vuotiaat Naiset

43 % naisvastaajista on sitä mieltä, että 
ProShoppien kehittämiselle on suuri tarve. 
Tämä on kaikkein suurin yksittäinen 
indikaatio kehitystarpeesta.

Peliaikojen saamismahdollisuuksien 
kehittäminen on kriittisintä 20-30-
vuotiaiden ikäryhmälle.

Pelaajien nykyisiä etuja pitää 
riittämättömimpinä 61-75-vuotiaiden 
pelaajaryhmä. Nuorimmat pelaajat eivät 
tunnu kaipaavan etuja – tai ainakaan 
parannuksia niihin.

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 664 vastaajaa. Kaikki vastaajat.
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Klubitalo ja piha-alueet

Caddiemasterin palvelu

Toiminnan / olosuhteiden nykytaso riittävä

Kaikki vastaajat

Positiivisten asioiden listalla ylivoimainen 
ykkönen on caddiemastereiden tarjoama 
palvelu. Peräti 67 % pelaajista on tyytyväisiä 
siihen nykyisellään.

Klubitaloista tykätään, samoin ollaan varsin 
tyytyväisiä kenttien hoitotasoon ja 
opetukseen. Käytännössä joka toinen 
pelaaja on sitä mieltä, että näiden osalta on 
saavutettu riittävä taso. Toinen puolikas sitten 
toivoo jonkinlaista pientä kehittämistä 
näihinkin.

Kenttien osalta näkyy selkeästi, että 
Lakiston kenttään ollaan huomattavasti 
tyytyväisempiä kuin Luukin kenttään. 
Tyytyväisyys Luukin kenttään kasvaa, mitä 
iäkkäämpiin pelaajiin siirrytään.

Näet vastausten prosenttiosuuden viemällä hiiren palkin päälle.

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 664 vastaajaa. Kaikki vastaajat.



Avoimet kommentit - kenttä
46 kenttiä koskevaa avointa palautetta

”Kentät täytyy pitää kunnossa, jotta 
saamme vieraspelaajia ja sen myötä 
myös muita maksajia 
kenttäremonteille kuin osakkaita.”

”Kenttien pelillisyyden lisäksi pitää 
kiinnittää huomiota myös niiden 
yleiseen visuaaliseen ilmeeseen 
(reuna-alueet, istutukset jne)”

Hiekkaesteisiin liittyviä 
parannustoiveita 4 kpl

Salaojituksiin liittyviä 
parannustoiveita 5 kpl

Mittamerkkeihin liittyviä 
parannustoiveita 1 kpl

Tiipaikkoihin liittyviä 
parannustoiveita 4 kpl

”On hyvä, että SHG:llä on kaksi eri kenttää. 
Niitä voisi kehittää hieman erityyppisiksi. 
Lakisto vaativa kilpakenttä ja Luukki 
pelaajaystävällisempi, harjoitteluun ja 
iäkkäämmille pelaajille sopiva.”

Kenttäwc:n
parannustoiveita 1 kpl

Yleistä kiitosta ja toivetta kenttien 
hyvän kunnon ylläpitoon 8 kpl

Luukkiin yksilöityjä toiveita
• 12/14 ojan levitys/siistiminen.
• Luukin bunkkerit kuntoon
• Luukin teeboksit huonossa hapessa.
• Luukin siirtymäteiden asfaltointi, koska 

jyrkkiäkin siirtymiä: väylä 2, väylä 8 
nousu ja 9 lasku. Väylien 15 ja 18 nousut.

• Luukin tiepätkä Vihdintieltä
parkkipaikalle

• Luukin kentästä tuli tylsempi bunkkerien 
poiston myötä.

• Luukin 1 reiän alkupään nurmikon 
parantaminen. 

• Luukin griinien vetisyyden poisto (1, 2, 
5,10,14)

• Huoli uuden reikä 13 turvallisuudesta

”Tehdään paikat kerralla 
kuntoon, aluskankaat yms
käyttöön eikä vähän kerrallaan 
kuten nykyisin tuppaa olemaan.”

”Huolestuneena olen seurannut Luukin muutostöitä. Vaikka osa muutoksista on varmasti aiheellisia (esim. teeboxien 
parannukset), niiden loppuun asti hoito ei ole aivan onnistunut ja osa muutoksista vaikuttaa kentän layoutin kannalta jopa 
huonoilta (kummallisia layotin helpotuksia muutenkin varsin helpolla kentällä = tylsä kenttä) ja osittain resurssien 
tuhlaukselta iso par3 -muutos, kun muita oleellisempia korjaustöitä olisi pitänyt priorisoida.”

Lakistoon yksilöityjä toiveita
• Uomat tasaisemmaksi. Uutta kenttää 

kehittämään!
• Lakiston opasteet kuntoon vieraspelaajille.
• Griinin 9 edustan mutavelli kuntoon.
• Suurin ongelma väylät 5-9. Hankalia pelata!
• Bunkkerit kuntoon, teeboksit laajemmiksi.
• Seiskalle isompi teeboksi mutta ei puita 

pois.
• Ysille lisää teepaikkoja sivusuunnassa.
• 17 boksi leveemmäksi
• 17 väylälle puiden kohdalle bunkkeri, koska 

on nyt paras paikka avata mutta ei väylän 
idean mukainen

• Teepaikat korjaukseen
• Risteävistä väylistä pitää päästä eroon.

”Lakisto kisa kentää ja Luukki ns. 
harjotus kenttä mikä myös hyvässä 
kunnossa.”

Harjoituspaikkoihin liittyviä 
toiveita
• lakiston rangelle lisää 

lyöntimattoja silloin kun nurmi ei 
ole käytössä

• Chippigriini Luukkiin!
• Luukin rangen takana olevan 

harjoitusalueen kehittäminen
• Korttimaksu Luukin rangelle
• Rangekatos takaisin Luukkiin
• Lähestymislyönneille (120 m) 

harjoitusalue
• Toiveena yleinen panostus 

harjoitusalueisiin

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 199 avoimen kommentin jättäjää.



Avoimet kommentit - pelikäytännöt

43 pelikäytäntöjä koskevaa avointa palautetta

Lähtöjärjestysten vuorottelu 1/10 tiiltä.
3 toivetta

Ei enää 8 minuutin lähtövälejä
9 pyyntöä

Pelaajien oma käyttäytyminen
• Pelaajien sitoutuminen omiin 

varauksiin.
• Ei turhille varauksille ja peruutuksille 

juuri ennen lähtöä.

Pelinopeus
• Ohjeet nettiin, kentälle, klubitalolle
• Ohitusohjeet ja parhaat neuvot
• Kierros ei saisi kestää 4 tuntia 

enempää
• Huolehdittava ettei ryhmän 

kokonaistasoitus ole liian suuri
• Iäkkäiden pelaajien olisi huomioitava 

muut nopeammat pelaajat

Valvonta (11 kommentoijaa)
• Valvojille aktiivisempi ote hommaan
• Valvojat aktiivisemmin ohjeistamaan ja 

puuttumaan tilanteihin ennakoiden
• Nuorten porukat tarkkailun alle!
• Ruuhka-aikoina supertehokasta 

valvontaa!
• Arki-illat ja viikonloput ovat tärkeimpiä 

valvonta-aikoja
• Valvontaa tarvitaan lisää

Peliajat (9 kommentoijaa)
• Pitäisi päästä pelaamaan myös lyhyellä 

varoitusajalla
• Varausten yhtäaikaista määrää vähennettävä
• Voisiko rajoittaa varaamisoikeuksia?
• Estettävä mahdollisuus varata molemmille 

kentille samaan aikaan
• Älkää havitelko liikaa pelaajia!
• Peliaikojen saaminen oli ongelmallista vuonna 

2021
• On niin ruuhkaista, että ajat pitää varata viikkoja 

aikaisemmin.

Ruuhkat (7 kommentoijaa)
• Liian paljon yhteistyökumppaneiden 

pelaajia ja siitä syntyvää ruuhkaa.
• Onko ahneus iskenyt? kentät on ruuhkaisia.
• Liian paljon varauksia erilaisiin tilaisuuksiin 

ja tapahtumiin ja muita suljettuja aikoja.
• Kilpailuja vähennettävä viikonlopuilta
• vaarana on, että taas myydään kenttien 

kapasiteetti loppuun
• Älkää haaliko lisää pelaajia, kenttä on jo nyt 

täynnä eikä vuoroja saa.

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 199 avoimen kommentin jättäjää.



Avoimet kommentit - seuratoiminta

17  seuratoimintaa koskevaa avointa palautetta

Jäsenmaksu
• Lähestyy kipukynnystä

Tapahtumat
• Enemmän scramble-tyyppistä 

hauskanpitoa ja yhteistoimintaa, esim. 
peli- ja saunailtoja. kesällä scramble voisi 
olla arkenakin

• tapahtumia, joissa pääsee tutustumaan 
muihin

• Lisää kilpailuja, sellaisia joista voi jättää 
tasoituskortin

Kisat
• Enemmän henkilökohtaisia 

kisoja klubitason pelaajille, 
vähemmän kilpagolfin 
tukemista

• Luukin ja Lakiston 
viikkokisat takaisin 
aiemmassa formaatissaan. 
nyt ovat liikaa HCP-
pelaajien karkeloita

Junioritoiminta
• Toiminta heikolla tasolla, 

mennyt huonoon duuntaan
• Nuorille aloitteleville junnuille 

tutustumisiltoja toisiinsa ja 
golfiin

• Nuoremmille (8-14 v) pitäisi olla 
muutakin toimintaa kuin 
sitoutuminen nykyiseen 
vaativaan junnutoimintaan

• Panostaminen pelaajapolun 
avulla kansainvälisyyteen

”Kaipaisin ISOA muutosta viikkokilpailuihin esim. siten, että kisa muutettaisiin takaisin tour -muotoiseksi. Henkilökohtaisesti uskon, että nykyisellä 
pelaajapohjalla sillä saattaisi olla potentiaalia ja lisäksi sillä saataisiin houkuteltua uusia pelaajia kilpailuun mukaan. Nykymuotoisena viikkokisa on hiukan 
tylsä konsepti, joka ei juurikaan houkuttele ketään uusia pelaajia siihen mukaan. Hädin tuskin he edes tietävät sen olemassaolosta. Tour -muotoinen viikkis
toimii hyvin jos siihen saa vetoa. Muutamalla kentällä se on viikon ”the juttu” ja pelaajamäärät osakilpailuissa ovat kerta toisensa jälkeen suuria. Tuossa on 
hyvä mahdollisuus pieneen kilpailun markkinointiin. Jos kilpailun tuloskirjaus muuttuu jatkossa Gamebookiin niin liveseuranta lisäisi mielenkiintoa ja 
jännitystä noihin kyseisiin kisoihin.”

Muu toiminta
• Lisää golfkursseja senioreille
• Talven ajalle opetusta. Eikä saa olla 

niin, että talviopetusta tarjotaan 
vaan hallilla perlaaville.

• Kuntoiluvälineitä lämmittelyyn, 
venyttelyyn jne

• Sääntökoulutusta uusilla ja vanhoille 
perlaajielle

Seuran edustus
• Yhtenäiset edustusasut 

kisapelaajille

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 199 avoimen kommentin jättäjää.



Avoimet kommentit - OSAKKUUS

30  seuratoimintaa koskevaa avointa palautetta

Ideoita osakepelaamisen 
kehittämiseen
• osakkeen jakaminen kahtia / Luukki ja 

Lakisto – osakas voi myydä toisen puolen
• Passiiviset osakkeet käyttöön
• Osakkeen lepuuttaminen ilman 

pelimaksua
• Osakkaalle mahdollisuus valita vain 

toinen kenttä.
• Enemmän vastinetta harvoin pelaavalle 

osakkaalle
• Osakkeelle tarvitaan ARVOSTUSTA lisää!

Osakkaan edut
• Parhaat peliajat ja riittävästi niitä (5 kpl)
• Iäkkäille osakkaille edullisempia hintoja 

(3 kpl)
• osakkaiden lasten/lastenlasten 

pelioikeuksia lisää jotta kaikki saa (2 kpl)
• uusia etuja; gf vaihtoja kenttien välille, 

maksuttomia rangepalloja
• Parempia etuja saisi tulla! (2 kpl)
• Osakkaan perheenjäsenelle edullisempi 

pelioikeus
• Ravintolaan osakasetuja (2 kpl)
• Tehkää pitkäjänteisesti työtä 

osakasetujen eteen!
• Osakkaalle mahdollisuus sulkea lähtö, 

kun esimerkiksi bisnesvieras mukana
• Lisäkentät ovat hyvä etu, mutta ne pitää 

valita huolella!
• Osakkaan / jäsenen lapsille edullinen gf-

hinta
• Golfauton kymppikorttiin isompi alennus
• Yksi ilmainen ystäväkierros per osakas)
• Toivottavasti vastike pysyy kohtuullisena.

”Mielestäni tämä osakkeenomistajuus alkaa mennä 
yli. Emme kai halua tästä seurasta pelkästään 
rikkaiden eläkeläisten osakas seuraa vaan 
ennemminkin kehittyvä urheiluseura, jossa myös 
nuoremmilla tai nuorilla aikuisilla on mahdollisuus 
päästä aloittamaan laji ja päästä pelaamaan ilman 
osaketta. Olen itse ollut seuran jäsen lähes 30 vuotta 
ja aina pelannut pelioikeudella. Varsinkin viime 
vuonna tuntui että oli hankalaa varata aikaa ellei ollut 
osakas.” 

”Hieman huolestuneena luin seuran puheenjohtajan 
blogia ja ajatuksia tasapäistämisestä. On tärkeää, että 
osakkaiden edut varsinkin peliaikojen varausten 
suhteen pidetään ainakin nykyisellä tasolla. Vaikka 
kaikkia kohdellaan hyvin ja toivotetaan tervetulleeksi 
pelaamaan, ei silti voida tasapäistää etujen suhteen 
pelioikeutettuja samalle viivalle osakkeenomistajien 
kanssa, jotka sitoutuvat seuraan ja kantavat riskin 
osakkeen omistamisesta. En varmasti ole ainoa, joka 
on alkanut osakkaaksi pääasiassa juuri peliaikojen 
varausedun vuoksi.”

”SHG:n kentille oli vaikeata päästä 
pelaamaan koko viime kesänä, mutta 
erityisesti syksyllä päivien lyhentyessä. 
Siihen nähden uusien osakkaiden 
houkuttelu on huonosti harkittu 
toimenpide. Myisimme osakkeemme 
pois mielellämme, jos vain jollekin 
kelpaisi edes ilmaiseksi.”

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 199 avoimen kommentin jättäjää.



Avoimet kommentit - Pelioikeudet

12 pelioikeuksia koskevaa avointa palautetta

Pelioikeuksien käyttö
• osakas toivoo, ettei myytäisi niin paljon pelioikeuksia 

koska kentän kunto kärsii
• Liikaa haalitaan lisäpelaajia kentille. Raha on tärkeää 

mutta golfbuumi on sokaissut koko alaa

”Tämän vuoden muutos pelioikeuksien vuokraamiseksi vain molemmille kentille, jonka tarkoitus oli vähentää ruuhkia kentällä ja helpottaa ajanvarausta 
johtaa siihen, että minä ja useampi tuttavani joutuvat etsimään omaan harrastukseen paremmin sopivan seuran ja kentän. 20-30 kierrosta kesässä pelaavalle 
yhden kentän pelioikeus on ollut juuri sopiva paketti. 2022 ei ole mielekästä maksaa puolitoistakertaista hintaa samasta harrastuksesta. Muita vaihtoehtoja 
ruuhkien vähentämiseksi olisi ollut suotavaa miettiä, kuten esim greenfee subventioiden antaminen muiden seurojen pelioikeutetuille. Toivottavasti valittu 
suunta johtaa haluamaanne lopputulokseen.”

”Työssäkäyvänä on ollut vaikea saada peliaikaa iltaisin ja viikonloppuisin, jolloin 
on mahdollisuus pelata. Osakkaat varaavat aikoja päivittäin ja peruvat jos peruvat 
- väliin jää tyhjiä vuoroja ja pelipaikkoja täyttämättä. Voisiko olla jokin rajoitus, 
että he voivat varata vain joka kolmas tai neljäs päivä ajan? Viime kesänä pelasin 
kymppikortilla, koska en päässyt riittävän usein pelaamaan ja pelioikeuden 
ostaminen ei ollut näin ollen kannattavaa. Ensi kesänä on sama ongelma; ostanko 
riskillä pelioikeuden 850 eur ja totean kesällä, etten pääse pelaamaan riittävästi 
hintaan nähden. Jotain tasapuolisuutta erilaisten pelaajien välillä, kiitos.” 

”Ajanvaraukseen saatava järkeä. Kentät olivat viime kaudella täyteen 
ammuttuja ja tämän lisäksi vielä järjestetään tämä osakeanti. 
Pelioikeutettujen on todella vaikea saada aikoja esimerkiksi 
viikonlopulle osakkaiden tieltä. Ratkaisuksi vähemmän yhtäaikaisia 
varauksia niin osakkaille kuin pelioikeuteteillekin ja ei 
mahdollisuutta varata aikoja mihinkään 2 viikon päähän. Näin 
vältetään varmuuden vuoksi peliaikojen varaamista ja viime hetkellä 
peruuttamista. En usko, että kenelläkään on oikeasti tarvetta varata 
peliaikaa 14vrk aikaisemmin saati varata 8 aikaa kerralla. ”

Ajan varaaminen
• Toiveena yhden kentän pelioikeus
• Myös pelioikeuden ostaneiden 

ajanvaraamismahdollisuus pitää turvata
• Pelioikeuden haltijana sai kesällä 2021 lähinnä tsägällä

ajan
• Pelioikeudellakin pitäisi päästä pelaamaan.
• Pelioikeuden haltijallakin pitää olla mahdollisuus varata 

aikoja.

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 199 avoimen kommentin jättäjää.



Avoimet kommentit – ravintolat ja klubitilat

22 avointa palautetta

Ravintolat
• Lakiston ravintolalle kiitoksia, 2 kpl
• Luukin ravintolalle kiitoksia 1 kpl
• Lakiston ravintolalle moitteita, 2 kpl
• Luukin ravintoloitsijalle moitteita, 1 kpl

Luukin parkkipaikat
• Viisi eri pyyntöä parkkipaikkaongelman 

ratkaisemiseksi

Luukin sauna ja pukutilat
• Kolme korjauspyyntöä

Siivous
• Kolme toivetta parempaan siivoukseen, 

erityisesti wc-tilojen osalta

Yleinen siisteys
• Alkoholin kohtuukäyttö on ok, mutta vakiokittaajat SHG kentällä kesällä latistavat 

urheilullista tunnelmaa, ja tahraavat seuran mainetta.
• Yhteistyömahdollisuuksia Rinnekodin kanssa piha-alueiden hoidossa ja 

kehittämisessä? 
• Lakiston klubitalo ja ympäristö kutsuvammaksi/viihtyisämmäksi (mm. kasvi-

istutuksia), cädäreille yhtenäinen, siisti vaatetus vrt.Pickala, Linna
• Siisteys vaikuttaa imagoon. WC:n siivous puutteellista. Lyöntipaikat hoitamattomia 

ja epäviihtyisiä. Liian vähän roskiksia, ei roskien lajittelua.  Istutuksia/kukkia ei 
missään. 

• Joskus näkyy, että kaikki ympärillä esim. klubitalon lähettyvillä ei ole hyvässä 
kunnossa. Työt jätetään kesken.

• Kokonaiskuva houkuttelevammaksi ulkoasua kunnostamalla ja ympäristöä ja 
riittävästi paikoitustilaa.

• Asfaltin puskeminen joka puolelle on mielestäni huono juttu! Mieluummin 
luonnonläheisyys.

SHG Tulevaisuuskysely 1/2022 – 199 avoimen kommentin jättäjää.



Avoimet kommentit – tunnelma

13 avointa palautetta

Kaikkien pelaajien yhteisö
• Mielestäni olisi erittäin tärkeää viedä SHG:a kohti kaiken tasoisten pelaajien 

"mukavaa kesäistä olohuonetta". Tervetuloa nauttimaan vaikka kahden kesken 
rennosta päivästä, viis tasoituksesta. 

• Yhteisössämme on moni asia todella hyvällä tolalla. Nyt Koronan aikaan on 
onneksi saatu pelata, vaikka muunlaiset kokoontumiset on jäänyt valitettavan 
vähiin mm yhteislähtöjen ja ruokailujen tai muiden klubitapahtumien osalta. 
Toivon, että yhteisön erilaisiin yhteisiin sosiaalisiin tapahtumiin kiinnitetään 
erityistä huomiota heti kun terveysturvallisuus huomioiden se järkevästi on 
mahdollista!

• Olen SHG:läisenä noviisi, mutta toivon erityisesti, että SHG pitää kiinni 
perinteestään kilpaurheiluseurana ja että tätä reipasta henkeä yritettäisiin 
levittää myös meidän korkeammilla tasoituksilla pelaavien keskuuteen.

• Hyvä Golfin tapakssvatus etenkin uusille pelaajille. Kunnioita muita pelaajia, 
älä häiritse, korjaa jälkeesi sekä etene taitojesi mukaan. Älä jää pohtimaan tai 
viivyttele turhaan. Juosta ei tarvitse. Nautitaan pelistä.

• Toivon että säilyy mahdollisuus ja avoimuus lähteä pelaamaan myös 
aloittelijana ja ennalta tuntemattomassa seurassa. Luukin matalan kynnyksen 
kenttä loistava pari Lakistolle. Luukin maanantain lähdön yhteistasoitusjousto 
on huippu. Opetustoimintaa lisää erityisesti pienryhmiä naisille ja aloittelijoille.

Toiveita
• Ylläpidetään golfin perinteitä 

jatkossakin
• Hyväksytään eri tasoituksilla pelaavat 

jäsenet.
• Säilytetään hyväksyvä ilmapiiri, ei 

panostuksia lisää kilpailulliseen 
suuntaan.

• Ei saa unohtaa vanhoja pitkäaikaisia 
jäseniä!

• Ystävällinen ja asiallinen palvelu on 
kaiken perusta.

• Nuorille aikuisille tapahtumia jotta 
löytää peliseuraa.

• Naispelaajille arvostusta yhteisössä. 
Myös naisille ikäkausisarjoja samoin 
kuin miehille.

• Peliseuraa kaipaavilla 
ajanvarausslotteja
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Avoimet kommentit – käytännöt

21 avointa palautetta

Viestintä
• Ennakoivaa viestintää; tulevat remontit ja 

muut kenttien käyttöön vaikuttavat 
suunnitelmat

• Sähköpostiviestintää tulevaista tapahtumista
• Lisää tiedottanmista!
• Vahvempaa somenäkyvyyttä!

Caddiemasterin palvelut
• 10 yli aikojen varauskäytännöt mietittävä uusiksi ja 

toteutettava säännösten mukaan
• Ei maksullista puhelinnumeroa caddiemasterille (2 

kpl)
• Ilmoittautuminen caddiemasterin sijaan netissä ( 

2kpl)

Tupakoimaton SHG
• Tupakoimattomuuden toiveita viisi kappaletta
• Pieni huoli siitä että pelialueesta on tulossa 

anniskelualue, aika paljon näkyy tölkkejä/pulloja 
roskisten ympärillä kentällä. Golf on kuitenkin 
urheilulaji ja toivottavasti se sellaisena myös pysyy 
tulevaisuudessa. Jälkipelit voidaan käydä terassilla 
pelin jälkeen.

Pidetään huolta kentästä
• Divottien paikkaammiseen

hiekka/multa/siemenseosta väylille 
käytettäväksi!

• Uusien pelaajien opastus kentällä
• Pitäkää nykyiset hyvät työntekijät hommissa, 

niin on kiva tulla kentälle

Koira kentälle?
• Ottaisimme mielellään koiran mukaan kierrokselle. 

Tavoitteena kouluttaa kelpo golfkoira, joka nauttii 
pelistä yhtä paljon kuin me ja osaa tietysti käyttäytyä 
kentällä. 
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Muita kommentteja

4 avointa palautetta

Kannattaa miettiä kenelle tätä tehdään
• Kohdeyleisön tunnistaminen ja infran (klubitalo, kentät, pukuhuoneet, 

oleskelutilat) kehittäminen vastaamaan sen tarpeisiin. Panostaminen 
marginaalisiin ryhmiin (”kaikille jotakin”) useimmiten kannattamatonta 
taloudellisesti. Lisäksi kilpaurheilua tulisi korostaa enemmän toiminnassa 
ja taloudellisissa panostuksissa mm. harjoitusalueisiin. SHG ei voi 
ikuisesti ratsastaa perinteisen kilpaseuran maineella, jos 
kilpailukalenterista ei löydy kuin pistebingoja. 

Hyvään suuntaan mennään
• Kenttien, klubirakennusten uudistukset ja 

kehittäminen, palvelujen parantuminen, kaikki ovat 
menossa hyvään suuntaan. Seuran ja kenttien 
itsenäisyyttä arvostaen.

Ja lopuksi vielä kiitokset
• Kiitos. Toiminta kehittynyt huomattavasti 30-vuoden 

aikana jatkuvin pienin askelin,

Sitoutuminen näkyy
• Hyvä henki ja se, että johto on sitoutunut 

erilaisiin asioihin. Kehitysmyönteisyys, 
erilaisten tapahtumien järjestäminen
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